



Q K 2 1 0 1 8 9 9

ISSN 1004-9517

CN 11-3226/D

电子知识产权

曾培炎题字

Electronics
Intellectual Property

中文社会科学引文索引(扩展版)

总第 350 期 / 2021 年 01 期

- 论著作权法的重要修改与积极影响
- 人工智能时代的专利法：问题、挑战与应对
- 从欧盟经验看地理标志与商标的冲突及解决

DATA IP COPYRIGHT
 EU PATENT AI
 ARTIFICIAL INTELLIGENCE
 PATENT GI DATA
 TRADEMARK DATA
 DATA IP COPYRIGHT
 TRADEMARK PATENT
 GI ARTIFICIAL INTELLIGENCE
 GI COPYRIGHT EU

ISSN 1004-9517



9 771004 951216

万方数据

邮发代号：2-738

零售价：人民币 28 元

2021 /

01

Electronics Intellectual Property

学术研究

论著作权法的重要修改与积极影响.....	刘承慧	4
论数据使用保护的知识产权制度.....	马忠法 胡玲	14
中美个人健康信息保护比较研究——基于 60 款主流移动医疗 APP 的隐私政策分析	马骋宇 刘乾坤	27
从欧盟经验看地理标志与商标的冲突及解决.....	郑悦迪	37
从权利到工具：失效专利管理研究.....	齐立文 宋晓亭	50
中欧标准必要专利比较研究与借鉴.....	严文斌	61

专题研讨

人工智能时代的专利法：问题、挑战与应对.....	刘鑫 覃楚翔	73
德国人工智能创造物的知识产权法保护及其启示.....	吴桂德	83

////// **Academic** ////

On the Important Amendment and Positive Influence of Copyright Law
..... **Liu Chengwei** 4

On International Intellectual Property Regime of Data Use Protection
..... **Ma Zhongfa Hu Ling** 14

A Comparative Study on the Protection of Personal Health Information between
China and the U.S.—Based on the Privacy Policy Analysis of 60 Mainstream Mobile
Medical Apps **Ma Chengyu Liu Qiankun** 27

The Conflicts between Geographical Indications and Trademarks and the Resolution
Based on EU Experience **Zheng Yuedi** 37

From Rights to Tools: Research on Invalid Patent Management
..... **Qi Liwen Song Xiaoting** 50

Comparative Study and Reference of Chinese and European Standard Essential
Patent..... **Yan Wenbin** 61

////// **Feature** ////

On Problems, Challenges and Responses of Patent Law in the Era of Artificial
Intelligence **Liu Xin Qin Chuxiang** 73

Intellectual Property Law for Protection of Creation by Artificial Intelligence in
Germany and its Reference..... **Wu Guide** 83

主管单位 | 工业和信息化部

主办单位 | 国家工业信息安全发展研究中心

承办单位 | 工业和信息化部电子知识产权中心